
Udskydelse af udvidelse af plasmaferesetapninger i Region Midtjylland 

I 1. behandlingen af budget 2024 er der prioriteret 8,4 mio. kr. til udvidelse af 

plasmaferesetapninger i Region Midtjylland. Forligspartierne er enige om at udvidelsen udskydes til 

2025. På den baggrund frigøres 8,4 mio. kr. til prioritering i budgetforliget i 2024.” 

 
En væsentlig ulempe ved at udskyde plasmafereseudvidelsen er, at det forsinker dansk selvforsyning med 
plasmaderiverede lægemidler yderligere, og at det kan få negativ indvirkning på behandlingen af patienter, 
der har brug for disse lægemidler. Når vi er afhængige af import, bliver vi særdeles sårbare over for 
forstyrrelser i forsyningskæden eller ændringer i globale handelsforhold. 
 
Udskydelsen kan også have indirekte økonomiske konsekvenser. Når Danmark ikke selv producerer 
tilstrækkelige mængder plasma, skal vi importere medicin, der baseres på plasma fra andre lande, hvor vi 
ikke har indflydelse på hverken udbuddet eller prisen.  
 
Det skal også nævnes, at selvforsyning med plasmaderiverede lægemidler i høj grad afhænger af 
donorrekrutteringen, som vil vanskeliggøres af, at plasmafereseudvidelsen udskydes. 
 
Disse forhold  kan alle skabe usikkerhed og uforudsigelighed i forhold til tilgængeligheden af de vigtige 
plasmabaserede lægemidler. 
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